
Referat af styringsdialogmøde med Brøndby almennyttige Boligselskab 2022 
 

Tidspunkt: torsdag den 9. februar 2023 
Sted: Brøndby Rådhus  
 
Deltagere: 
Formand Ole Frank Larsen, Brøndby almennyttige Boligselskab 
Næstformand Jørgen Jeppesen, Brøndby almennyttige Boligselskab 
Afdelingschef Pia Jeppesen, DAB 
Bestyrelseskonsulent Liselotte Hvidt, DAB 
 
Borgmester Kent Max Magelund, Brøndby Kommune (under pkt. 1 - 4) 
Stabschef Karen Kjeldgaard Petersen, Brøndby Kommune 
Afdelingsleder Connie Mikkelsen, Brøndby Kommune 
Juridisk konsulent Jesper Storskov, Brøndby Kommune (referent) 
 
Dagsorden: 
 

1. Velkomst v/ borgmesteren 
2.  Opfølgning på grøn partnerskabsaftale 
3. Andre generelle emner: 

a. Opfølgning på samarbejdet om Covid 19 og Ukraine 
b. Opfølgning på Brøndby Strand udviklingsplan 
c. Energikrise – hvad gør boligorganisationen 
d. Lejernes privatøkonomi - er der udfordringer?   

4. Eventuelle emner fra boligorganisationen 
5. Gennemgang af organisationens forhold 

a. Regnskab 
b. Beboerdemokrati 
c. Andet 

6. Udlejning 
a. Udlejning/anvisning generelt 
b. Opfølgning på eventuel udlejningsaftale 

7. Gennemgang af afdelingen 
8. Eventuelt 

 
Referat: 
 
Punkt 1: 
Kent Magelund bød velkommen. 
 
Punkt 2: Karen Kjeldgaard Petersen redegjorde for kommunens nye og meget ambitiøse 
klimaplan, der rummer en række delmål. Boligorganisationerne er væsentlige samarbejdspartnere, 
hvis ambitionerne skal indfries. Blandt de kommunale initiativer er en biodiversitetspark omkring 
rådhuset, aktivitetsområde ved Naturskolen samt udbud af elladestandere på kommunale pladser. 
Ole Frank Larsen oplyste, at man er ved at lave en biodiversitetspark, og Liselotte Hvidt 
supplerede med, at der også var hensyntagen til effektiv drift i projektet. Ole Frank Larsen oplyste 
endvidere, at man er ved at få opsat 12 ladestandere, og at man arbejder for nogle flere. Liselotte 
Hvidt oplyste hertil, at aftalen var indgået med Clever og ikke kostede afdelingen noget. Kent 
Magelund bemærkede, at han havde konstateret en stor efterspørgsel på ladestandere. 
Omkring selve partnerskabsaftalen tilkendegav Jørgen Jeppesen, at man havde drøftet den i 
bestyrelsen, og at man helst ikke ville bindes trods hensigtserklæringerne, ligesom ugennemtænkt 



omlægning af arealer kunne give utilsigtede problemer, for eksempel med rotter. Ole Frank Larsen 
oplyste, at man ville se på aftalen igen. 
 
 
Punkt 3: 
Covid 19: Karen Kjeldgaard Petersen orienterede om, at covid nu anses som en sygdom som alle 
andre, og hun takkede for samarbejdet under kriseforløbet. Liselotte Hvidt bemærkede, at andre 
kommuner ikke havde lavet så godt et materiale som Brøndby.  
 
Ukraine: Karen Kjeldgaard Petersen orienterede om den aktuelle status på flygtningene fra 
Ukraine, herunder at der er 30 yderligere på vej ud over de 100, der er i kommunen pt. Disse nye 
flygtninge kan huses i de kommunale bygninger. Hun takkede for det positive samarbejde omkring 
bofællesskaberne, og Ole Frank Larsen oplyste hertil, at man ikke havde oplevet problemer i 
afdelingen overhovedet. Karen Kjeldgaard Petersen orienterede kort om drøftelserne med 
regeringen om boligplacering af evt. flere flygtninge, og Kent Magelund tilkendegav, at det er 
vigtigt, at boligplaceringen fungerer.  
 
Udviklingsplan Brøndby Strand: Karen Kjeldgaard Petersen oplyste, at Kommunalbestyrelsen har 
besluttet at udsætte udviklingsplanen 4 – 6 måneder med henblik på investordialog.  Kent 
Magelund, at Kommunalbestyrelsen havde været på inspirationstur til Køge Kyst og Nærheden, og 
at det var meget store kommunale investeringer, der er tale om. Nye boliger må gerne tilgodese 
seniorer, der gerne vil blive boende i kommunen. Jørgen Jeppesen oplyste, at beboerne ikke var 
så interesserede i planen.  
 
Energikrise: Karen Kjeldgaard Petersen orienterede om kommunens forskellige tiltag, herunder 
plan om mulighed for delvis slukning af vejbelysning. Boligorganisationerne vil blive inddraget, når 
løsingen skal implementeres.  
Ole Frank Larsen oplyste, at man allerede har etableret LED-belysning, og Liselotte Hvidt 
supplerede med, at man havde en fastprisaftale på el året ud. Der skal være fokus på indeklima og 
skimmelsvamp. Ole Frank Larsen mente, at reglerne spænder ben for gode tiltag, herunder 
solceller, og Kent Magelund erklærede sig enig heri, da kommunen har samme udfordring. 
 
Privatøkonomi: på forespørgsel oplyste Pia Jeppesen, at DAB generelt havde registreret en 
stigning i rykkere, men at man ikke er på samme niveau som under finanskrisen. Connie Mikkelsen 
oplyste, at man generelt har konstateret en stigning i effektive udsættelser. 
 
Punkt 4: 
Intet 
 
Punkt 5:  
Der er ingen bemærkninger til regnskabet, der udviser et lille underskud. Generelt er der tale om 
tilpasning efter nedrivning af højhusene og dermed færre boliger i organisationen. Der er et 
problem med at skaffe medarbejdere til driften. 
Beboerdemokratiet fungerer fint. 
 
Punkt 6: 
Connie Mikkelsen oplyste, at samarbejdet fungerer fint. 
Omkring udlejningsaftalen oplyste Jesper Storskov, at man påregner at indkalde 
udlejningscheferne til et erfaringsudvekslings/dialogmøde inden sommerferien. 
Jørgen Jeppesen tilkendegav, at man helst vil bibeholde aftalen fra 2016, og Liselotte Hvidt 
oplyste, at man pt. kører efter forebyggelsesomåde-reglerne.  
Liselotte Hvidt orienterede om en svindeudlejningssag 



Jesper Storskov nævnte, at der var indgået en administrationsaftale vedrørende boligindskudslån 
på initiativ af udlejningschef Dennis Christensen. 
 
Punkt 7: 
Regnskabet viser et stort overskud. Effektiviseringsmarkeringen er grøn. 
Der er ingen beboerklagenævnssager, hvilket er et tegn på, at konfliktmæglingen fungerer. 
Beboerdemokratiet er meget velfungerende, idet der er kampvalg til posterne. Den nye 
afdelingsformand er godt på vej ind i arbejdet. 
Vedligeholdelsesmæssigt afventer man renoveringen af lavhusene. Den løbende vedligeholdelse 
bliver stadig mere krævende. 
Organisationen har modtaget henvendelse fra naboafdelingerne om fælles brug af Rheumhus. 
Jesper Storskov vil se på det juridiske aspekt. 
Affaldshåndteringen fungerer bedre med den nye operatør. Beboernes sortering er dog stadig for 
dårlig. 
 
Punkt 8:  
Intet 
 


